
Reactie ontwerpregeling niet openen jacht op konijnen en hazen.

Met enig ongeloof en verbazing hebben wij als wbe Walcheren kennis genomen van het 
voornemen om de jacht op het konijn landelijk en het haas (in Groningen, Limburg en 
Utrecht) niet te openen het komend seizoen. We willen hier graag op reageren.

Als we kijken naar de natuur in Nederland vallen een aantal dingen op. Soorten die mee 
kunnen bewegen met de veranderende omstandigheden en zich aan kunnen passen hieraan 
doen het overal goed , terwijl soorten die dat niet kunnen moeite hebben om zich in stand te 
houden. Voorbeelden van soorten die dat kunnen zijn b.v. Ganzen die hun wintertrek 
verandert hebben en gewoon broeden in rietputten langs de snelweg, damherten die in de 
buitenwijken de tuinen kaaleten, en bijna alle roofdieren opvallend genoeg, vossen die bij 
gebrek aan voedsel vuilnisbakken en kippenrennen plunderen en Steenmarters die onder het 
dakbeschot van een schuur of woning hun nest hebben.
Soorten die het niet kunnen zijn bijvoorbeeld Patrijzen die toch vasthouden aan hun specifieke 
menu en blijven vertrouwen op hun schutkleur, en Zomertortels welke ook alleen maar kleine 
zaadjes eten en niet zoals de Turkse tortels stukjes snijmais in de koeiestal..
Als we nu de hazen en konijnen moeten plaatsen dan komen die zeker bij de cultuurvolgers, 
overal waar een nieuw (industrie) terrein bouwrijp gemaakt wordt, verschijnen konijnen en 
kunnen daar soms erg snel vermeerderen. Hazen kunnen zich zeker ook aanpassen, zo zitten 
op een modern koeiebedrijf van een 100 ha hier op Walcheren, nog steeds net zoveel hazen 
als 30-40 jaar terug. 
Nieuwe ontwikkelingen zoals de teelt van eiwitgewassen zoals winterveldbonen op deze 
bedrijven geven de hazestand meteen een extra boost.
Graag horen wij van de minister hoe zij verklaart hoe 2 cultuurvolgende diersoorten blijkbaar 
extra bescherming nodig hebben.

Het volgende wat opvalt in de Nederlandse natuur is dat in de terreinen die in beheer zijn bij 
TBO’s de teruggang van soorten als Haas, Konijn en bijvoorbeeld Fazant vele malen groter is 
dan in het agrarisch gebied. Hoe kan het dat er jaarlijks vele tientallen miljoenen aan 
gemeenschapsgeld worden  uitgegeven om gebieden zo goed mogelijk in te richten en 
vervolgens blijkt de teruggang van allerlei dieren in deze gebieden nog veel groter te zijn als 
in het Agrarisch cultuurlandschap, waar de dieren ook nog met allerlei menselijke 
bedreigingen te maken hebben.
Zou het te maken kunnen hebben met het ontbreken van enige vorm van predatiebeheer bij de 
TBO’s, waar jagers dit wel doen in het agrarisch gebied? Kan de minister aangeven wat de 
verschillende TBO’s aan predatiebeheer doen in cijfers? WBE’s kunnen dat wel; WBE 
Walcheren had in 2021 een totaal van 120 vossen geschoten. Stel deze pakken elke week 2 
grotere prooidieren, dan praten we al over 12500 dieren over de WBE, zo’n 18000 Ha 
cultuurlandschap. 
De jacht sluiten op de belangrijkste kleinwildsoorten zal zeker ook gevolgen hebben voor het 
fanatisme waarmee jagers predatoren bestrijden. Immers waarom zou je uren zitten wachten 
op een vos welke je toch niet op kan eten.. 
 Neemt de minister dit gegeven mee in haar besluitvorming?



Kan de minister aangeven wat de methode van tellen is van de SOVON-tellers? Toevallig 
weten we dat hier op Walcheren de tellingen van SOVON voor de Beleidsmonitoring gebeurd 
vanaf de weg met een verrekijker. Nu kan dat voor vogelsoorten natuurlijk ook prima omdat 
deze vliegen en zingen waardoor ze gehoord worden, echter valt het nog niet mee om op meer 
dan 100 m vanaf de weg een haas te zien op het moment dat het gras hoger is dan 20 cm. 
Verder hebben we als WBE’s en jagers al jaren de opdracht om alles te tellen en te 
onderbouwen met cijfers van tellingen en het is ontzettend frustrerend om te merken dat op 
het moment dat we dan eindelijk wat hebben aan deze cijfers, dat er dan geen gebruik van 
wordt gemaakt! Alle uren die we er vrijwillig ingestoken hebben, moedwillig aan de kant 
geschoven!  
Kan de minister onderbouwen waarom er gebruik is gemaakt van de cijfers van SOVON en 
niet van de cijfers van de FBE, het provinciaal wettelijk beleid voor alle diersoorten wordt 
immers ook geregeld via de Faunabeheerplannen die de provinciale FBE’s opstellen en welke 
getoetst en goedgekeurd worden door de provincies?

De WBE Walcheren omvat een zeer gevarieerd gebied van kleigronden van verschillende 
zwaarte, omzoomd met een kuststrook met duinen, vroongronden en bossen. Het agrarisch 
gebruik is gemengd akkerbouw en veeteelt, waarbij er veel variatie zit in het bouwplan, o.a. 
Aardappelen, uien, suikerbieten, granen,  maïs,  peulvruchten, grasland en boomgaarden. Ook 
is er flink wat Agrarisch natuurbeheer. De vele struweelhagen langs de wegen, alsmede de 
aanwezigheid van veel mini-campings met groenstroken dragen bij aan een gevarieerd 
landschap met een rijke wildstand. Over het algemeen wordt er netjes gejaagd, waarbij er 
geoogst wordt van de overvloed. Hierbij bekijken de jagers zelf met de boeren hoeveel dieren 
er waar zitten en hoe het bouwplan er uit komt te zien in het opvolgende jaar. Veel hazen op 
een perceel weiland doen niet zoveel schade als een paar hazen op een bruine bonenveld. 
Deze samenwerking tussen jagers en boeren blijkt al vele jaren goed te werken. Populaties 
van Haas zijn al vele  jaren stabiel. Konijnen zijn er minder dan vroeger door alle ziektes 
waaronder ze lijden, maar toch zijn er zeer plaatselijk soms nog vervelende schadegevallen, 
zoals een aantal jaar terug op Sportpark duinhelm in Oostkapelle. Een landelijke sluiting van 
de jacht op het konijn zou in deze gevallen ook weer problemen veroorzaken.
Jagers hebben veel kennis van wat er allemaal rondloopt in hun veld, door gebruik van 
hoogzitten voor beter overzicht, warmtebeeldcamera’s en wildcamera’s houden ze bij wat er 
allemaal gebeurd in hun veld, dat is niet te vergelijken met een teller van SOVON welke een 
keer of 3 per jaar vanaf de weg met een verrekijker een bepaald plot (op Walcheren nog geen 
2,5 %) overziet, en als dan vervolgens cijfers van een diersoort die als bijvangst genoteerd 
worden, met een computerprogramma berekend worden voor het hele gebied is dat al erg 
ontbetrouwbaar en als vervolgens deze cijfers gebruikt worden voor landelijk beleid is dat  
gewoon te gek voor woorden! Wij krijgen als WBE ook al geluiden te horen van leden die er 
de brui aan willen geven. Het zou zonde zijn als het plaatselijk opgebouwde netwerk van 
boeren, agrarisch natuurbeheer, jagers en weidevogelbeschermers op deze manier een knauw 
zou krijgen.



Minister overweeg uw besluit en als u de hazen en konijnen extra wil helpen bekijk dan wat er 
mogelijk is in de natuurgebieden. Hier is door de TBO’s nog een grote slag te maken voor wat 
betreft predatiebeheer, sterker nog, net zoals het een jager betaamt zorg te dragen voor 
stabiele populaties van diersoorten is dat het zeker voor TBO’s en daar hoort 
predatorenbeheer bij!

Het bestuur van de WBE Walcheren.


